

ព័ត៌មានស្តីពីសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនសំរាប់អ្នកមិនទទួលជំនួយសាធារណៈ

Nonassistance Support Enforcement Information (ក្របខ័ណ្ឌ Chapters 26.18, 26.23, 34.05, 74.20, និង 74.20A RCW)

ចូររក្សាទុកទម្រង់នេះ ដ្បិតវាមានផ្ទុកព័ត៌មានសំខាន់ៗស្តីពីសំណុំរឿងឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នក។

បណ្តាភាគីដែលមានឈ្មោះក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក (Parties to Your Support Order)

ភាគីទាំងពីរក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកគឺមានឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល និងឪពុកម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល ឬអ្នកអាណាព្យាបាលជាក់ស្តែង។ ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលគឺជាជនដែលត្រូវតែបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន។ ឪពុកម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល ឬអ្នកអាណាព្យាបាលជាក់ស្តែងគឺជាជនដែលកូនៗជាធម្មតារស់នៅជាមួយ។ ទាំងសងខាងគឺទាំងឪពុកម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល ឬទាំងឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចត្រូវបានតម្រូវដោយច្បាប់ឲ្យបង់ កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព និង / ឬថ្លៃឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រស្តីពីសំរាប់កូន។

- ថ្លៃឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រមាននូវការរួមចំណែកចេញប្រាក់ស្មើគ្នា ដើម្បីបង់ការចំណាយលើថ្លៃវេជ្ជសាស្ត្រដែលគ្មានការរ៉ាប់រង និងការចំណាយលើថ្លៃប្រព្រឹត្តិការណ៍ធានារ៉ាប់រងវេជ្ជសាស្ត្រនានា(ជាប្រាក់សុទ្ធ) ប្រសិនបើដីកាឧបត្ថម្ភតម្រូវឲ្យធ្វើដូច្នោះ នៅពេលណាកូន(ៗ)គ្មានការធានារ៉ាប់រងសុខភាព។

នាយកដ្ឋានឧបត្ថម្ភកុមារ (Division of Child Support)

នាយកដ្ឋានឧបត្ថម្ភកុមារ (Division of Child Support – DCS) មានការិយាល័យគាំទ្រនៅព្រះរាជាណាចក្រកម្ពុជា។ DCS មានភារៈគ្រប់គ្រង និងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់លើសំណុំរឿងឧបត្ថម្ភកូន។ បើចង់ឲ្យ DCS អនុវត្តវិធានការទារប្រាក់លើសំណុំរឿងឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នក, នោះភាគីម្នាក់ក្នុងដីកាត្រូវតែស្នើសុំសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ។

បើដីកាឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នកតម្រូវឲ្យមានការបង់ប្រាក់តាមរយៈទីភ្នាក់ងារចុះបញ្ជីឧបត្ថម្ភនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (Washington State Support Registry) (មើលផ្នែកបន្ទាប់) ក៏ប៉ុន្តែ DCS មិនបានទទួលសេចក្តីស្នើសុំសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភណាមួយសោះ, នោះ DCS នឹងបើកសំណុំរឿងសំរាប់តែសេវាបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភមួយប៉ុណ្ណោះ (Payment Services Only – PSO) សំរាប់អ្នក។ DCS ផ្តល់ដំណើរការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភ និងការរក្សាទុកបញ្ជីបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភសំរាប់តែបណ្តាសំណុំរឿង PSO ប៉ុណ្ណោះ។

ទីភ្នាក់ងារចុះបញ្ជីឧបត្ថម្ភនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (Washington State Support Registry)

ទីភ្នាក់ងារចុះបញ្ជីឧបត្ថម្ភនៃរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន (WSSR) គឺជាសេវាមួយរបស់ DCS ដែលរក្សាទុកបញ្ជី និងចែកចាយប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូននានា។ DCS នឹងចុះដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ចេញទៅក្នុង WSSR នៅពេលណាករណីណាមួយខាងក្រោមនេះកើតឡើង។

- ភាគីមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកស្នើសុំឲ្យ DCS ផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្សេងៗ។
- ដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកតម្រូវឲ្យឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល បង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភតាមរយៈ WSSR ។

អ្វីដែលអ្នកត្រូវតែធ្វើ (What You Must Do)

កាលណាអ្នកស្នើសុំឲ្យ DCS ផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភ, នោះអ្នកត្រូវតែ ៖

- ធ្វើជូន DCS នូវគ្រប់ទាំងការបង់ប្រាក់ ដែលអ្នកបានទទួលដោយផ្ទាល់ពីឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល។ DCS ត្រូវតែមានបញ្ជីឯកសារនៃការបង់ប្រាក់ទាំងអស់ ដើម្បីធ្វើការលើសំណុំរឿងរបស់អ្នក។ បើអ្នកបានទទួលការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន នៅមិនពេលអ្នកបានស្នើសុំឲ្យ DCS ផ្តល់សេវាទារប្រាក់, នោះអ្នកត្រូវតែប្រគល់ជូន DCS នូវសេចក្តីប្រកាសណាមួយដោយមានចុះគ្រប់ទាំងការបង់ប្រាក់ទាំងនោះ។ ពេលណាអ្នកធ្វើជូន DCS នូវការបង់ប្រាក់នានា ដែលអ្នកបានទទួលដោយផ្ទាល់ពីឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល, នោះ DCS នឹងបញ្ជូនប្រាក់ទាំងនោះទៅក្នុងប័ណ្ណ DCS DebitCard របស់អ្នក ឬយកប័ណ្ណប្រាក់ទាំងនោះដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងគណនីធានាការរបស់អ្នក។
- ប្រាប់ DCS ឲ្យបានដឹង ប្រសិនបើអ្នកផ្លាស់ប្តូរអាសយដ្ឋាន ឬលេខទូរស័ព្ទរបស់អ្នក។ DCS ត្រូវការព័ត៌មាននេះ ដើម្បីទាក់ទងមកអ្នកស្តីពីសំណុំរឿងរបស់អ្នក។ DCS អាចនឹងចេញដីកាជូនដំណឹងនានា ទៅជូនអ្នកតាមសំបុត្រប្រៃសណីយ៍ថ្នាក់ទីមួយ (first class mail)។
- ប្រាប់ DCS ឲ្យដឹងជាបន្ទាន់ ប្រសិនបើអ្នកបានជួបជុំគ្នាឡើងវិញជាមួយនឹងឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ឬជាមួយនឹងកូនៗ ដែលចេញទៅរស់នៅតាមទីកន្លែងផ្សេងៗ។ អ្នកត្រូវតែផ្តល់ជូន DCS នូវព័ត៌មានផ្សេងៗបន្ថែមទៀត នៅពេលណាមានសេចក្តីស្នើសុំ។
- ប្រាប់ DCS ឲ្យបានដឹង ប្រសិនបើអ្នកជួលមេធាវី ឬទីភ្នាក់ងារឯកជនណាមួយ ឲ្យជួយទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ អ្នកត្រូវតែផ្តល់ជូន DCS នូវឈ្មោះ និងអាសយដ្ឋានរបស់មេធាវី ឬរបស់ទីភ្នាក់ងារឯកជននោះ។ អ្នកត្រូវតែប្រាប់ DCS ឲ្យបានដឹងអំពីហេតុការណ៍ផ្សេងៗដែលមេធាវី ឬទីភ្នាក់ងារឯកជននឹងធ្វើ។
 - DCS ប្រហែលជាមិនអាចទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ក្នុងខណៈដែលមេធាវី ឬទីភ្នាក់ងារឯកជនកំពុងព្យាយាមទារប្រាក់ដូចគ្នាតែមួយនេះបានទេ។
 - ប្រសិនបើអ្នកជួលមេធាវី ឲ្យជួយធ្វើការផ្លាស់ប្តូរដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក, នោះអ្នក ឬមេធាវីរបស់អ្នកត្រូវតែផ្តល់សេចក្តីជូនដំណឹងទៅឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ហើយនិង DCS ដើម្បីឲ្យបានដឹងអំពីករណីនេះ។
- ប្រគល់ជូន DCS ប្រយ័ត្នជួយ DCS ឲ្យអាចទទួលបាននូវសំណើចម្រងនៃដីកាឧបត្ថម្ភទាំងអស់ ដែលបានចុះបញ្ជីសំរាប់សំណុំរឿងរបស់អ្នក។

សេចក្តីតម្រូវសំរាប់ការទទួលសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនសំរាប់អ្នកមិនទទួលបានជំនួយសាធារណៈ (Requirements for Receiving Nonassistance Support Enforcement Services)

បើអ្នកគ្មានសិទ្ធិគ្រប់គ្រងស្របច្បាប់លើកូន។ ដែលអ្នកកំពុងស្នើសុំសេវាអនុវត្តន៍ការទារឧបត្ថម្ភសំរាប់ពួកគេទេ, នោះអ្នកត្រូវតែប្រកាសថា អ្នកមិនបានយកកូន។ ទាំងនោះចេញពីអ្នកអាណាព្យាបាលស្របច្បាប់ មកទុកដោយខុសច្បាប់ទេ។

DCS យកថ្លៃនៃការផ្តល់សេវាកម្មផ្សេងៗចំនួន \$35 នៅរៀងរាល់ឆ្នាំសារពើពន្ធសហព័ន្ធទាំងឡាយណា ដែល DCS បានធ្វើប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន \$550 ក្នុងការ ឧបត្ថម្ភប្រសិនបើអ្នកមិនធ្លាប់ទទួលបានជំនួយបណ្តោះអាសន្នសំរាប់គ្រួសារក្រខ្យត (TANF), ជំនួយកូលស្តូបូរីប្រទេស Tribal TANF, ឬកម្មវិធីជំនួយចំពោះគ្រួសារដែលមានកូនក្រោមប្រាក់ (AFDC) សំរាប់កូនណាម្នាក់ទេនោះ។ ឆ្នាំសារពើពន្ធចាប់ផ្តើមពីថ្ងៃទី 1 ខែតុលា ហើយបញ្ចប់នៅថ្ងៃទី 30 ខែកញ្ញា រៀងរាល់ឆ្នាំ។ DCS យកថ្លៃនេះពីអ្នក តាមរយៈការដកយកប្រាក់ \$35 ពីប្រាក់សម្រេចឧបត្ថម្ភនានា ចំនួនប្រាក់ DCS បានធ្វើប្រាក់ចំនួន \$550 ជាដំបូង ទៅប្រើប្រាស់សម្រាប់ប្រាក់ចំណូល។ បើអ្នកមានសំណុំរឿងច្រើនជាងមួយ ពីព្រោះកូន(ៗ)របស់អ្នកមានឪពុកខុសៗគ្នា, នោះអ្នកអាចនឹងត្រូវបង់ថ្លៃនៃការផ្តល់សេវាកម្មផ្សេងៗនេះច្រើនជាងមួយដែរ។ បើអ្នកបានទទួលជំនួយ TANF, Tribal TANF, ឬ AFDC ពីរដ្ឋណាមួយផ្សេងទៀត, នោះអ្នកត្រូវតែផ្ញើស្នើសុំស្តារ, ដូចជាលិខិតថ្លែងសច្ចាពាក្យស្របច្បាប់ណាមួយពីទីភ្នាក់ងារសាធារណៈនៃរដ្ឋណាមួយផ្សេងនោះ ឬសំណើចម្លងនៃឯកសារជំនួយសាធារណៈជាផ្លូវការណាមួយរបស់អ្នក, ទៅ DCS ។ DCS នឹងបន្តដកយកថ្លៃនៃការផ្តល់សេវាកម្មផ្សេងៗនេះ រហូតទាល់តែយើងបានទទួលឯកសារបញ្ជាក់អំពីអ្នក។ បើបងប្រាក់ថ្លៃចំណាយ \$35 ធ្វើឱ្យមានផលពិបាកសម្រាប់គ្រួសាររបស់អ្នក អ្នកអាចស្នើឱ្យ DCS សុំការលើកលែងដោយស្នើសុំក្រុមប្រឹក្សាសន្និសីទមួយ ។

សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភ (Support Enforcement Services)

បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលបានកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភរួចហើយ, នោះ DCS នឹងព្យាយាមទារយកប្រាក់ទៅតាមចំនួននោះ។ តាមធម្មតា, DCS មិនគណនា និងទារថ្នាក់ប្រាក់ ទៅតាមការដែលវាបានកើនឡើងនៅក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភនោះទេ។ នៅក្នុងករណីខ្លះ, DCS ត្រូវតែផ្តល់សេចក្តីជូនដំណឹងមួយច្បាប់ ដល់ភាគីក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភនេះ ឱ្យបានជ្រាបទាំងសងខាង មុននឹងចាប់ផ្តើមអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់សម្រេចយី (collection action)។

បើអ្នកមិនមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយទេ ឬបើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកមិនបានកំណត់អំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន និងប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទេ, នោះ DCS នឹងផ្តល់សេចក្តីជូនដំណឹងដល់ភាគីក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភ ឱ្យបានជ្រាបទាំងសងខាង។

1. នៅក្នុងសេចក្តីជូនដំណឹងនេះ, DCS នឹងកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូន និងប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទៅតាមសេចក្តីត្រូវជាចាំបាច់។ DCS នឹងផ្អែកការកំណត់ចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូននេះទៅតាមបរិមាណប្រាក់ចំណូលក្នុងស្រុករបស់ប្រពលគ្នារបស់ភាគីទាំងសងខាង និងចំនួនកូន។ដែលពាក់ព័ន្ធក្នុងសំណុំរឿងនេះ។
2. ដីការបស់អ្នកត្រូវតែតម្រូវឱ្យឪពុកឬម្តាយដែលមានកាតព្វកិច្ចម្នាក់ៗ បង់កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាពដល់កូន(ៗ) នៅពេលណាដែលម្តាយឬបងប្អូនមានបម្រុងតាមរយៈនិយោជក ឬសំណើរបស់ឪពុកឬម្តាយ ក្នុងបរិមាណតិចមិនលើសពី 25 ភាគរយនៃកាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភកូនរបស់ឪពុកឬម្តាយដែលមានកាតព្វកិច្ចបនោះទេ។
3. ដីកានេះអាចនឹងរួមមានការបង់កាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រ ទៅលើថ្លៃប្រពលនៃការធានារ៉ាប់រង (premium) ណាមួយ ដែលបានបង់ដោយរូបអ្នក ឬរដ្ឋប្រសិនបើប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រនេះមិនបានបង់ដោយឪពុកឬម្តាយដែលមានកាតព្វកិច្ចទេនោះ។

បើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកមិនបានកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនចំនួនជាក់លាក់ណាមួយទេ ក៏ប៉ុន្តែបានដាក់ចេញជារប្រមូល ដើម្បីឱ្យប្រើក្នុងការកំណត់មើលចំនួនប្រាក់នេះ, នោះ DCS នឹងផ្តល់ដីកាជូនដំណឹងស្តីអំពីប្រាក់ឧបត្ថម្ភបាននឹងពាក់ (Notice of Support Owed) ទៅភាគីទាំងសងខាងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ឱ្យបានជ្រាប។

1. នៅក្នុងដីកាជូនដំណឹងនេះ, DCS នឹងកំណត់ចេញចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភជាចំនួនថេរ។ ភាគីម្ខាងៗក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកអាចស្នើសុំសវនាការណាមួយ ដើម្បីដកយកថ្លៃចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភ ដែល DCS បានកំណត់ចេញនេះបាន។
2. DCS ប្រហែលជាអាចព្យាយាមស្វែងរកកិច្ចព្រមព្រៀងណាមួយសំរាប់កំណត់ចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភនេះ ជាមួយនិងភាគីទាំងសងខាងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ កាលណាចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភនេះត្រូវបានកំណត់រួចហើយ ហើយ DCS ស្គាល់និយោជករបស់ឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល, នោះ DCS នឹងចេញដីកាជូនដំណឹងមួយច្បាប់ ដីកាដកយកប្រាក់ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ (Income Withholding for Support) ជូនទៅនិយោជកនោះ។ ដីកាជូនដំណឹងនេះតម្រូវឱ្យនិយោជកដកយកប្រាក់ឧបត្ថម្ភចេញពីប្រាក់ចំណូល ឬប្រាក់ខែរបស់ឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល។ បើ DCS មិនស្គាល់និយោជករបស់ឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលទេ, នោះ DCS នឹងព្យាយាមស្វែងរកប្រភពប្រាក់ខែ ឬប្រាក់ចំណូលទាំងនោះ រួចហើយព្យាយាមប្រមូលទារយកប្រាក់ឧបត្ថម្ភកូនរបស់អ្នក។

បើអ្នកមានការធានារ៉ាប់រងសុខភាពសំរាប់កូនរបស់អ្នកអស់ហើយ ហើយមិនទាន់ឱ្យ DCS អនុវត្តច្បាប់តាមសេចក្តីតម្រូវឱ្យបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទេនោះ, នោះអ្នកត្រូវតែសរសេរលិខិតប្រាប់ DCS ឱ្យបានជ្រាបជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ ព្រមទាំងត្រូវផ្តល់ឯកសារបញ្ជាក់អំពីកម្រៃនៃការរ៉ាប់រងសុខភាពបម្រុងតាមរយៈនិយោជក ឬសំណើ, នោះ DCS នឹងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទៅតាមតម្រូវការជាចាំបាច់។

1. បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលតម្រូវឱ្យឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលបង់កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព, ជួយចេញប្រាក់ស្នើសុំភាគីទៅលើការចំណាយថ្លៃវេជ្ជសាស្ត្រដែលគ្មានកិច្ចរ៉ាប់រង, បង់ថ្លៃដាក់ធុបូល (deductibles) និងបង់ថ្លៃខ្ចីកម្រៃ (copayments), ឬបង់ប្រាក់បន្ថែមក្នុងកម្រិតណាមួយលើសពីនេះទៅទៀត នៅពេលណាឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលមិនមានកម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាពបម្រុងតាមរយៈនិយោជក ឬសំណើ, នោះ DCS នឹងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រទៅតាមតម្រូវការជាចាំបាច់។
2. បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលមិនតម្រូវឱ្យឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលបង់ប្រាក់ធានារ៉ាប់រងសុខភាពដល់កូនរបស់អ្នកទេនោះ, នោះ DCS អាចនឹងព្យាយាមផ្តល់សំណើតែប្រើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។
3. បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលតម្រូវឱ្យបង់ប្រាក់កម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព, ជួយចេញប្រាក់ស្នើសុំភាគីទៅលើការចំណាយថ្លៃវេជ្ជសាស្ត្រដែលគ្មានកិច្ចរ៉ាប់រង, បង់ថ្លៃខ្ចីកម្រៃ (copayments), និងថ្លៃដាក់ធុបូល (deductibles), ឬជួយចេញប្រាក់ស្នើសុំភាគី ដើម្បីបង់ថ្លៃប្រពលនៃការធានារ៉ាប់រងសុខភាពរបស់ឪពុកឬម្តាយម្ខាងទៀត ប្រសិនបើអ្នកមិនមែនជាអ្នកបង់កម្រៃរ៉ាប់រងសុខភាពដល់ទេនោះ, នោះ DCS អាចនឹងអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភទៅតាមតម្រូវការជាចាំបាច់ ប្រសិនបើឪពុកឬម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលបានដាក់ពាក្យស្នើសុំសេវាអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភប្រភេទនេះ។

បើអ្នកមានកម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាពសំរាប់កូន, នោះអ្នកត្រូវតែផ្តល់ឯកសារជូន DCS ដើម្បីបញ្ជាក់ថា អ្នកមានកម្រៃរ៉ាប់រងនេះមែន។ អ្នកអាចបំពេញប្រមូលព័ត៌មានស្តីពីការធានារ៉ាប់រងសុខភាពនៃឪពុកឬម្តាយជាអ្នកអាណាព្យាបាល (Custodial Parent Health Insurance Information) រួចហើយផ្ញើមកយើងវិញ ដើម្បីទុកជាភស្តុតាងបញ្ជាក់។

បើអ្នកមានកម្រៃធានារ៉ាប់រងសុខភាព ហើយមិនទាន់ឱ្យ DCS អនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រ ទៅតាមលក្ខខណ្ឌតម្រូវនៃដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទេ, នោះអ្នកត្រូវតែផ្តល់ជូន DCS ឯកសារភ្នាក់ងារ ដើម្បីបញ្ជាក់ថា អ្នកពិតជាមានកម្រៃរ៉ាប់រងនេះមែន ហើយចូរសរសេរលិខិតលាយលក្ខណ៍អក្សរ ទៅប្រាប់ DCS ថា អ្នកមិនទាន់ឱ្យតែអនុវត្តវិធានការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភវេជ្ជសាស្ត្រនោះទេ។

បើសិនជាម្តាយ និងឪពុកមិនដែលបានរៀបការនឹងគ្នាសោះ, ហើយ ៖

1. ម្នាក់ ឬក៏ទាំងពីរនាក់ក្នុងចំណោមពួកគេមិនបានចុះហត្ថលេខាលើលិខិតថ្លែងសច្ចាប័ត្តភាព (**Paternity Acknowledgement**) សោះ, នោះគុណាការរដ្ឋបុគ្គលិកសម្ព័ន្ធត្រូវតែកំណត់រកមុខឪពុកតាមផ្លូវច្បាប់។ DCS នឹងបញ្ជូនសំណុំរឿងរបស់អ្នកទៅឲ្យរដ្ឋអាជ្ញា, គុណាការកុលសម្ព័ន្ធ, ឬការិយាល័យរបស់អគ្គមេធាវី ដើម្បី ចាត់វិធានការផ្លូវច្បាប់។
2. ពួកគេទាំងពីរនាក់បានចុះហត្ថលេខា និងដាក់ពាក្យតម្កល់ លិខិតថ្លែងសច្ចាប័ត្តភាព រួចហើយ, នោះ DCS អាចនឹងបង្កើតដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយបាន ដោយមិនចាំបាច់មានវិធានការគុណាការទេ។

បើភាគីម្នាក់ទៀតក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកបានសុំឲ្យ DCS ធ្វើដូច្នោះ, នោះ DCS អាចនឹងផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភគ្រប់បែបយ៉ាង បើទោះជាអ្នកមិនចង់បានសេវាទាំងឡាយនោះក៏ដោយក្តី។

បើគ្មានភាគីណាមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភនេះរស់នៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន, នោះ DCS នឹងផ្តល់សេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភនានា ប្រសិនបើករណីទាំងពីរខាងក្រោមនេះត្រូវទៅនឹងកាលៈទេសៈ៖

1. គ្មានភាគីណាមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទទួលសេវាអនុវត្តន៍ការទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភនានាពីរដ្ឋដទៃមួយទៀត។
2. ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលមានព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងជាមួយរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន។ ព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងនោះរាប់សរុបទាំងប្រាក់បៀវត្សរ៍នៃចំណូលពលកម្មវិទ្យុយោជនានា ដែលកំពុងធ្វើពាណិជ្ជកម្មនៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន, ការមានធនធានផ្សេងៗនៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោនជាដើម ។ល។ ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលត្រូវតែមានព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងឲ្យបានគ្រប់គ្រាន់ជាមួយរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន ដើម្បីអនុញ្ញាតឲ្យ DCS ប្រមូលទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភទៅបាន។

បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលរស់នៅក្នុងរដ្ឋដទៃមួយទៀត ព្រមទាំងគ្មានព័ត៌មានសំរាប់ការទាក់ទងអ្វីជាមួយរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោនផង, ហើយរូបអ្នករស់នៅក្នុងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន, នោះ DCS អាចនឹងអនុវត្តន៍ករណីណាមួយដូចតទៅនេះ៖

1. ព្យាយាមបង្កើតយុត្តាធិការសំរាប់សំណុំរឿងនេះ ហើយប្រមូលទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភក្រោមច្បាប់រដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន។
2. សុំទេវរដ្ឋដែលឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលកំពុងរស់នៅ ឲ្យជួយប្រមូលទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភ។ រដ្ឋដទៃមួយនោះនឹងធ្វើសកម្មភាពក្រោមច្បាប់របស់ពួកគេ។

DCS នឹងរៀបចំដំណោះស្រាយមួយជាមួយឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ដើម្បីសងប្រាក់ឧបត្ថម្ភសកំណប់ទាំងចំនួនជារៀងរាល់ខែ។ DCS នឹងផ្អែកមូលដ្ឋានសងប្រាក់នេះលើបទដ្ឋានតម្រូវកិច្ចឧបត្ថម្ភដែលមានចែងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក និងចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភសកំណប់បង់សរុបដែលគេបានជំពាក់សំណុំរឿងនេះ។

បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលអនុញ្ញាតឲ្យ DCS អាចចេញដីកាដកយកប្រាក់ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ (**Income Withholding for Support**) បាន, នោះ DCS នឹងចេញទម្រង់ដីកានេះជូនទៅនិយោជករបស់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល (ប្រសិនបើស្តាប់និយោជក)។

បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលមិនអនុញ្ញាតឲ្យ DCS អាចចេញដីកាដកយកប្រាក់ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ បានទេ, នោះ DCS នឹងចេញដីកាជូនដំណឹងស្តីពីចំណូលឧបត្ថម្ភ និងការទាមទារឲ្យបង់ប្រាក់ (**Notice of Support Debt and Demand for Payment**) ជូនទៅឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល។ ដីកាជូនដំណឹងស្តីពីចំណូលឧបត្ថម្ភ និងការទាមទារឲ្យបង់ប្រាក់ ចែងអំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភ ហើយផ្តល់ជូន DCS នូវអំណាចក្នុងការប្រគល់ដីកាដកយកប្រាក់ចំណូលសំរាប់កិច្ចឧបត្ថម្ភ ជាផ្លូវការ។

1. បើអ្នកជាភាគីទទួលសំណងតាមដីកាគុណាការ, នោះ DCS នឹងផ្ញើជូនអ្នកនូវសំណៅចម្លងនៃដីកាជូនដំណឹងមួយច្បាប់ ដែលចែងប្រាក់អំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភ។ បើអ្នកបានទទួលសំណៅចម្លងរួចហើយ ហើយមិនយល់ស្របជាមួយនិងចំនួនប្រាក់ដែលបានចែងប្រាក់ក្នុងដីកាជូនដំណឹងនោះទេ, នោះអ្នកអាចសុំធ្វើសវនាការបាន។
2. ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចស្នើសុំស្នើសុំសិទ្ធិប្រឹក្សា (Conference Board) (សវនាការក្រៅផ្លូវការ) ដើម្បីដកកម្រិតអំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់ដីកាជូនដំណឹង ដែលបានចេញប្រាក់អំពីចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភនោះ។ អ្នកអាចចូលរួមក្នុងសន្និសីទប្រឹក្សានោះបាន។
3. បើអ្នកស្នើសុំសវនាការ ឯចំណែកឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលស្នើសុំស្នើសុំសិទ្ធិប្រឹក្សា, នោះអ្នកអាចសម្រេចមើល ថាតើអ្នកគួរធ្វើសវនាការឬក៏ធ្វើសន្និសីទប្រឹក្សាក្តី។

នៅក្នុងអង្គនីតិវិធីដើម្បីបង្កើត, អនុវត្ត, ឬកែប្រែដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ, DCS អាចចេញដីកាជូនដំណឹងជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ ជូនទៅភាគីទាំងសងខាងដែលមានឈ្មោះក្នុងដីកានេះ តាមរយៈការផ្ញើសំបុត្រតាមប្រៃសណីយ៍ថ្នាក់ទីមួយ (first class mail) ។ DCS អាចផ្ញើដីកាជូនដំណឹងទាំងនេះទៅកាន់អាសយដ្ឋានដែលគេស្គាល់ជាថ្មីក្រោយបង្គំរបស់ភាគីទាំងសងខាង។ បើ DCS ចេញដីកាជូនដំណឹងណាមួយដល់អ្នក, ដីកានេះអាចក្លាយជាដីកាអវសានមួយ ដោយមិនចាំបាច់មានសេចក្តីជូនដំណឹងណាវែងឆ្ងាយតទៅទៀតឡើយ។ ចៅក្រមគុណាការ ឬចៅក្រមរដ្ឋបាល (Administrative Law Judge, ALJ) អាចនឹងសម្រេចតាមបណ្តឹងទាមទារសុំការកែប្រែដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយដោយកំបាំងមុខ ប្រសិនបើមានភាគីណាមួយខកខានបង្ហាញខ្លួននៅក្នុងអង្គនីតិវិធីកែប្រែនោះ។ ករណីនេះចាត់ទុកជាការសម្រេចប្រព័ន្ធជាដាច់ខាត។ បើទោះណាជា DCS មិនអាចរកស្នាក់បញ្ជាក់ថា ភាគីដែលបានខកខានបង្ហាញខ្លួននោះពិតជាបានទទួលដីកាជូនដំណឹងស្តីពីសវនាការ ដែលគេបានផ្ញើជូនតាមសំបុត្រប្រៃសណីយ៍ថ្នាក់ទីមួយ ទៅកាន់អាសយដ្ឋានដែលគេស្គាល់ជាថ្មីក្រោយបង្គំនោះមែនឬមិនមែនក៏ដោយក្តី។

DCS មិនអាចបង្កើត ឬអនុវត្តមាត្រានៃសិទ្ធិគ្រប់គ្រង ឬសិទ្ធិជួបមុខកូនារបស់អ្នកទេ។
ការតំណាង (**Representation**)

DCS និងការិយាល័យអគ្គមេធាវី ហើយនិងការិយាល័យរដ្ឋអាជ្ញាទាំងអស់ ដែលធ្វើការជាមួយ DCS គឺជាអ្នកដំណាងក្រសួងសេវាសង្គមកិច្ចនិងសុខាភិបាល។ ការិយាល័យទាំងនេះមិនតំណាងឲ្យភាគីណាមួយដែលមានឈ្មោះក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទេ។

សវនាការ (**Hearings**)

ក្រុមកំណែ Chapter RCW 34.05 អនុញ្ញាតឲ្យភាគីទាំងសងខាងក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកអាចចូលរួមក្នុងសវនាការនានា ដែលបានធ្វើឡើងស្តីពីករណីដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ ភាគីម្នាក់ៗអាចចូលរួមក្នុងសវនាការដោយផ្ទាល់ ឬតាមទូរស័ព្ទ។ សវនាការបង្គំដល់ចំណុចនៃប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ បើអ្នកមិនចូលរួមក្នុងសវនាការណាមួយទេ, ចៅក្រមរដ្ឋបាល ALJ អាចនឹងសម្រេចតាមសេចក្តីស្នើសុំនានា ដែលបានស្នើឡើងដោយ DCS ឬដោយភាគីម្នាក់ទៀតដែលមានឈ្មោះក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ដោយមិនចាំបាច់ជូនដំណឹងវែងឆ្ងាយដល់រូបអ្នកតទៅទៀតឡើយ។ អ្នកគួរតែរកអ្នកច្បាប់ម្នាក់ ឲ្យធ្វើជាតំណាងអ្នកនៅក្នុងសវនាការ។

ការបន្ថយថ្លៃ (Abatement)

ច្បាប់វ៉ាស៊ីនតោនអនុញ្ញាតសម្រាប់ការគាំទ្រកុមារឱ្យត្រូវបានកាត់បន្ថយជាបណ្តោះអាសន្ន ប្រសិនបើឪពុក ម្តាយមិនមើលថែទាំត្រូវបានដាក់កម្រិត ឬកាត់ទោស យ៉ាងហោចណាស់ប្រាំមួយខែក្នុងឆ្នាំ ពន្ធនាគារ ឬបណ្តឹងអប់រំកែប្រែ ហើយមិនមានលទ្ធភាពក្នុងការបង់ថ្លៃកុមារ។ ដំណើរការនេះត្រូវបានហៅថា ការបន្ថយថ្លៃ។ អ្នក ឪពុក ម្តាយមិនមើលថែទាំ ឬ DCS អាចស្នើសុំការបន្ថយថ្លៃបាន។ ប្រសិនបើការបន្ថយថ្លៃអនុវត្តទៅលើករណីរបស់អ្នក អ្នកនឹងទទួលបានការជូនដំណឹងពី DCS ដោយពន្យល់ពីលក្ខខណ្ឌនៃការបន្ថយថ្លៃ និងសិទ្ធិរបស់បុគ្គលម្នាក់ៗក្នុងការស្នើសុំសវនាការ បើពួកគេមិនយល់ព្រម។

សេវាទារព្រាក់ឧបត្ថម្ភ (Collection Services)

DCS និងព្យាយាម៖

1. ទារយកប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្ន និងប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដែលនៅជាប់ជំពាក់ (បើសិនជាមាន)។
 - នៅក្នុងកាលៈទេសៈខ្លះ, DCS អាចនឹងផ្តល់ការព្រមព្រៀងជាបណ្តោះអាសន្នណាមួយ ដែលអនុញ្ញាតឱ្យឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលកូន អាចបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភតិចជាងចំនួនឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នប្រចាំខែដែលមានចែងក្នុងកិច្ចសន្យារបស់អ្នក។ បរិមាណនៃការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភទាំងនោះនឹងកើនចំនួនឡើងបន្តិចម្តងៗរហូតដល់លើក ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យ DCS អាចប្រមូលទារបានទាំងប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្ន និងទាំងប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដែលនៅជាប់ជំពាក់។
2. ទារយកការប្រាក់ដែលបានកើនថែមលើប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដែលនៅជាប់ជំពាក់ទាំងប៉ុន្មាន។ DCS និងធ្វើដូច្នោះ តែប្រសិនបើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភ, សាលក្រមគុណាការរដ្ឋ, ឬសាលក្រមគុណាការក្នុងស្ថានភាពណាមួយ ដែលថែទាំបញ្ជាក់អំពីចំនួននៃការប្រាក់ដែលបានកើនឡើងប៉ុណ្ណោះ។
3. ទារយកប្រាក់ថ្លៃថ្នាំថែទាំរយៈពេលវែង, ប្រសិនបើបានតម្រូវក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។
4. ទារយកប្រាក់ឧបត្ថម្ភប្រព្រឹត្តិ (សោធនអាហារកិច្ច) ប្រសិនបើបានតម្រូវដោយដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ DCS មិនមែនជាអ្នកកំណត់ចំនួនប្រាក់ឧបត្ថម្ភប្រព្រឹត្តិទេ។
5. អនុវត្តសេចក្តីតម្រូវកាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភរដ្ឋសាស្ត្រនានា។ DCS អាចនឹងព្យាយាមទារយកប្រាក់ថ្លៃថ្នាំថែទាំរយៈពេលវែងផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រដែលគ្មានសំណងជូនជូននានា (ដូចជាប្រាក់បង់រង, ប្រាក់ត្រូវបង់មិនការធានារ៉ាប់រង, និងប្រាក់បញ្ចូលភាគបង់ការរ៉ាប់រងផ្សេងៗ) សំរាប់កូន។ ដែលត្រូវបានរ៉ាប់រងដោយដីកាមួយ ដែលកំពុងប្រើប្រាស់មធ្យោបាយនានា ដែលមានចែងក្នុងក្រមកំណែ Chapters 74.20 RCW និង 74.20A RCW។ WAC 388-14A-1020 តាំងអោយនិយមន័យនៃ ប្រាក់ថ្លៃថ្នាំថែទាំរយៈពេលវែងផ្នែកវេជ្ជសាស្ត្រគ្មានការ ធានារ៉ាប់រងមាននិយមន័យបញ្ជាក់នៅក្នុងក្រមរដ្ឋបាល។ DCS អាចនឹងចេញដីកាជូនដំណឹងស្តីពីកាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភរដ្ឋសាស្ត្រជាតិ (National Medical Support Notice) ដើម្បីអនុវត្តសេចក្តីតម្រូវកាតព្វកិច្ចធានារ៉ាប់រងសុខភាព ឬដើម្បីអនុវត្តកាតព្វកិច្ចចំណែកបង់វិភាគទានជា ប្រាក់សុទ្ធដែលមិនលើសពីបរិមាណនៃការរួចចំណែកចេញប្រាក់ស្នើសុំរបស់ឪពុកម្តាយមានកាតព្វកិច្ចទេ, គិតត្រឹម 25 ភាគរយនៃបរិមាណកាតព្វកិច្ចឧបត្ថម្ភកូនជាមូលដ្ឋានរបស់ឪពុកម្តាយមានកាតព្វកិច្ច។
6. អនុវត្តកិច្ចឧបត្ថម្ភផ្នែកការសិក្សាអប់រំបន្ទាប់ពីកម្រិតមធ្យមសិក្សាសំរាប់អស់បណ្តាញ។ ដែលកំពុងបន្តការសិក្សាអប់រំរបស់ពួកគេ បន្ទាប់ពីបានបញ្ចប់មធ្យមសិក្សារួចហើយ។ មានតែគុណាការរដ្ឋ ឬក្នុងស្ថានភាព អាចចេញដីកាបង្គាប់ឱ្យមានកិច្ចឧបត្ថម្ភប្រភេទនេះបាន។ DCS គ្មានសិទ្ធិបង្កើតកិច្ចឧបត្ថម្ភប្រភេទនេះបានទេ។

អ្នកមិនចាំបាច់សុំ DCS ឱ្យអនុវត្តវិធានការនានា ដែលបានចុះនៅក្នុងផ្នែកនេះទេ។ DCS នឹងធ្វើនិរន្តរ៍ដែលចាំបាច់ ទៅតាមករណីដែលសំណុំរឿងរបស់អ្នកតាមរយៈ តែទោះជាយ៉ាងនោះក៏ដោយក្តី, អ្នកតម្រូវប្តូរស្នើសុំរកព័ត៌មានថ្មីៗឱ្យបានច្រើនថែមទៀត ដើម្បីជួយ DCS ក្នុងការប្រមូលទារប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ បើអ្នករកព័ត៌មាននោះបានហើយ, អ្នកត្រូវតែរាយការណ៍ប្រាប់ DCS ។ ចូររួមបញ្ចូលគ្រប់ទាំងព័ត៌មានដែលមានពាក់ព័ន្ធលើករណី DCS នានាដូចខាងក្រោមនេះ៖

1. ឈ្មោះ, អាសយដ្ឋាន, លេខទូរស័ព្ទរបស់អ្នក, និងលេខសំណុំរឿងរបស់អ្នក។
2. ឈ្មោះ និងលេខសន្តិសុខសង្គមរបស់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល (ប្រសិនបើដឹង)។

ការបញ្ឈប់សេវា DCS (Stopping DCS Services)

បើអ្នកចង់ឱ្យ DCS បញ្ឈប់ការផ្តល់សេវាទារព្រាក់ឧបត្ថម្ភសព្វថ្ងៃរបស់យើង, នោះអ្នកត្រូវតែស្នើសុំដល់ DCS ជាលាយលក្ខណ៍អក្សរ។ បើអ្នកមានដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ ដែលតម្រូវឱ្យឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល បង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភតាមរយៈ WSSR, នោះ DCS នឹងបញ្ឈប់ការផ្តល់សេវាទារព្រាក់ឧបត្ថម្ភសព្វថ្ងៃរបស់យើង, ផ្លាស់ប្តូរសំណុំរឿងរបស់អ្នកទៅជាសំណុំរឿង PSO វិញ, ព្រមទាំងប្រាក់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលឱ្យបានជ្រាបអំពីករណីនេះ។ បើដីកាឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកមិនតម្រូវឱ្យមានការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភតាមរយៈ WSSR ទេ, នោះ DCS នឹងបិទសំណុំរឿងរបស់អ្នក។

ប្រសិនបើអ្នក ឬកូនរបស់អ្នកជួបផ្ទុំគ្នាឡើងវិញជាមួយនឹងឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល, នោះ DCS នឹងបញ្ឈប់ការទារព្រាក់ឧបត្ថម្ភ។ DCS នឹងប្រាប់អ្នកឱ្យបានជ្រាបអំពីការផ្លាស់ប្តូរលើប្រភេទនៃការជូនដំណឹងគុណាការនានាដែលអ្នកនឹងទទួលបាន។

ការកាត់យកថ្លៃចំណូលពន្ធដារប្រាក់ចំណូលសហព័ន្ធ, ការកាត់យកថ្លៃចំណូលប្រាក់កម្រៃអភិបាលកិច្ច, ការបដិសេធនិយ័តដៃ (Federal Income Tax Refund Offset, Administrative Offset, Passport Denial)

DCS នឹងប្រាប់ក្រសួងសេវារដ្ឋករ (Internal Revenue Service – IRS) ពេលណាឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលជំពាក់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីត ប្រសិនបើ DCS ស្គាល់លេខសន្តិសុខសង្គមរបស់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ហើយប្រសិនបើសំណុំរឿងរបស់អ្នកជួបតាមលក្ខណវិន្យនៃការផ្តល់សេវាដូចខាងក្រោមនេះ ៖

1. DCS ស្គាល់លេខសន្តិសុខសង្គមរបស់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល។
2. គេកំពុងជំពាក់ចំណូលឧបត្ថម្ភអតីតនៅក្រោមដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយ។
3. ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលកំពុងជំពាក់ចំណូលឧបត្ថម្ភអតីតក្នុងចំនួនសរុបពី \$500.00 ឡើងទៅ។ បើ DCS មិនអាចកំណត់ចំនួនសរុបនៃប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដែលគេនឹងជំពាក់ទាំងប៉ុន្មានបានទេ, DCS អាចកម្រិតចំណូលនេះតាមចំនួនដែលបានកើតឡើង តាំងពីត្រូវបាន DCS បានទទួលសំណុំរឿងរបស់អ្នក។

IRS នឹងធ្វើប្រាក់សំណងពន្ធដាររបស់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល ទៅឱ្យ DCS ដើម្បីសងថ្លៃចំណូលឧបត្ថម្ភកូនហួសកំណត់សង ដែលគេបានជំពាក់ ។ បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលបានបំពេញទម្រង់ពន្ធដារនិរន្តរ៍រួមគ្នា (joint tax return), នោះ DCS អាចនឹងរក្សាប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរន្តរ៍ទុករយៈពេលប្រាំមួយខែ មុននឹងធ្វើប្រាក់នោះទៅឱ្យអ្នក។ DCS អាចនឹងរក្សាទុកប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរន្តរ៍ ដើម្បីអនុញ្ញាតឱ្យកាត់ចំពេញទម្រង់ពន្ធដារនិរន្តរ៍រួមគ្នាម្តងទៀតកាត់យកចំណែករបស់គេរួចរៀបចំជាមុនសិន។

ប្រាក់ដទៃទៀតដែលរដ្ឋាភិបាលសហព័ន្ធបានជំពាក់ដល់ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលក៏អាចនឹងត្រូវកាត់យក ដើម្បីសងថ្លៃចំណូលឧបត្ថម្ភកូនហួសកំណត់សងដែរ។

បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលជំពាក់ចំណូលឧបត្ថម្ភកូនយ៉ាងតិចណាស់ \$2,500.00, នោះរដ្ឋាភិបាលសហព័ន្ធអាចនឹងបដិសេធការចេញនិយ័តដៃដែរ។

ការចែកចាយប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភ (Payment Distribution)

សហព័ន្ធ ហើយនិងរដ្ឋបានចេញបញ្ជាដាក់សំណងការចែកចាយប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភនានា។ DCS ប្រើកាលបរិច្ឆេទនៃការទទួលបានប្រាក់សំណង ដើម្បីសម្រេចអំពីរបៀបអនុវត្តប្រាក់ឧបត្ថម្ភ។ គ្មានភារកិច្ចណាមួយក្នុងដីកាឧបត្ថម្ភអាចជ្រើសរើសកំណត់ពេលវេលាដែលប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភនេះគួរមានវិសាលភាពគ្របដណ្តប់បានទេ។

1. ដំបូង, DCS នឹងបង់ប្រាក់ដែលបានទទួលក្នុងខែមួយ, លើកលែងតែប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរត្តិដែលទទួលបានពី IRS, ទៅលើកិច្ចឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នសំរាប់ខែមួយនោះ។ ឯប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរត្តិដែលទទួលបានពី IRS គឺសំរាប់តែកាត់សងថ្លៃបំណុលឧបត្ថម្ភកូនហ្វូសកំណត់សងប៉ុណ្ណោះ។
2. DCS អាចកាត់យកថ្លៃសេវាចែកចាយប្រាក់សំណងប្រចាំឆ្នាំចំនួន \$35 ប្រសិនបើអ្នកមិនធ្លាប់បានទទួលប្រាក់ជំនួយ TANF, Tribal TANF, ឬ AFDC ក្នុងនាមជាអ្នកអាណាព្យាបាលរបស់បណ្តាកូនដែលមិនទាន់គ្រប់រយៈពេលតែសោះនោះ។ DCS នឹងប្រមូលទាររថ្ងៃសេវាចែកចាយប្រាក់សំណងនេះ នៅក្រោយពេលគេបានបើកប្រាក់ចំនួន \$550 ជូនអ្នកលើករណីសំណុំរឿងនេះក្នុងចន្លោះថ្ងៃទី 1 ខែតុលា និងថ្ងៃទី 30 ខែកញ្ញាជាប្រៀបវាលវាលឆ្នាំរួចស្រេចចាប់ហើយនោះ។
3. បើ DCS ទទួលបានប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នលើសពីចំនួនដែលត្រូវបង់, នោះ DCS នឹងយកការទូទាត់បន្ថែមទៅសងកិច្ចឧបត្ថម្ភអតីតដែលនៅជំពាក់។
4. បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលកំពុងជំពាក់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នដល់គ្រួសារច្រើនជាងមួយ, DCS អនុវត្តប្រាក់ទៅលើភាគពួកឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នទាំងអស់មុននិងអនុវត្តប្រាក់ណាមួយទៅលើកិច្ចឧបត្ថម្ភអតីតដែលនៅជំពាក់នោះ។ ទាំងរួមអ្នក ទាំងឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាល, គ្មាននរណាម្នាក់អាចបញ្ជាក់ប្រាប់របៀប ដែល DCS គួរចែកចាយប្រាក់សំណងនានានោះឡើយ។
 - មានករណីលើកលែងមួយសំរាប់បទបញ្ជាខាងលើ។ ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចបញ្ជាក់ប្រាប់អំពីរបៀបចែកចាយប្រាក់សំណងលើករណីសំណុំរឿងនៃសេវាសំរាប់តែការសងប្រាក់ (Payment Services Only – PSO) នានា។ សំណុំរឿង PSO គឺសំដៅលើសំណុំរឿងទាំងឡាយណាដែល DCS ផ្តល់ការរក្សាបញ្ជី និងការចែកចាយប្រាក់សំណង ប៉ុន្តែមិនអនុវត្តដីកាឧបត្ថម្ភណាមួយទេ។

DCS នឹងធ្វើប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្នទៅជូនអ្នក។ បើអ្នកបានចុះឈ្មោះសំរាប់បញ្ចូលប្រាក់ដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងគណនីធនាគារ, នោះ DCS នឹងបញ្ចូលប្រាក់សំណងនានាដោយផ្ទាល់ទៅក្នុងគណនីធនាគាររបស់អ្នកតាមរយៈការផ្ទេរមូលនិធិតាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក (Electronic Funds Transfer – EFT)។

សំគាល់ ៖ បើអ្នកមិនអនុញ្ញាតឲ្យបញ្ចូលប្រាក់ក្នុងគណនីធនាគារដោយផ្ទាល់ទេ, នោះ DCS នឹងផ្តល់សេវាសំរាប់បញ្ចូលប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភឈ្មោះ **DCS DebitCard** តាមសំបុត្រ ទៅជូនអ្នកជាស្វ័យប្រវត្តិ។ បើអ្នកមានបំណុល DCS DebitCard ណាមួយរួចទៅហើយនោះ, DCS នឹងបញ្ចូលប្រាក់ឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទៅក្នុងបំណុលនោះ ជាជាងបញ្ចូលទៅក្នុងគណនីធនាគាររបស់អ្នក។ នៅក្នុងករណីភាគច្រើន, ប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភត្រូវបានបញ្ចូលទៅក្នុងគណនីធនាគាររបស់អ្នក ប៉ុន្តែបំណុល DCS DebitCard របស់អ្នកក្នុងរយៈពេលបីថ្ងៃនៃថ្ងៃធ្វើការ បន្ទាប់ពី DCS បានអនុវត្តប្រាក់ទាំងនោះទៅលើសំណុំរឿងរបស់អ្នករួចហើយ។ អ្នកអាចប្រើ DCS DebitCard នៅតាមកន្លែងរាប់លាន ដែលទទួលយកបំណុល VISA និងនៅតាមគ្រប់កន្លែងម៉ាស៊ីន ATM។ សូមស្វែងយល់ព័ត៌មានពីការបន្ថែមអំពីការបង់ប្រាក់តាមប្រព័ន្ធអេឡិចត្រូនិក ឬអាចស្វែងយល់ជម្រើសផ្សេងៗសំរាប់ការទទួលបានប្រាក់សំណងនានាដោយទូរស័ព្ទទាក់ទងលេខ 800-468-7422 ឬអ្នកអាចមើលព័ត៌មាននៅលើគេហទំព័រ www.dshs.wa.gov/dcs ។

អ្នកអាច ឬមិនអាចទទួលបានប្រាក់សំណងឧបត្ថម្ភអតីតនានាឡើយ។

1. បើអ្នក ហើយនិងកូនរបស់អ្នកមិនធ្លាប់បានទទួលជំនួយសាធារណៈទាល់តែសោះ, នោះ DCS នឹងធ្វើប្រាក់នោះទៅជូនអ្នក។
2. បើអ្នកធ្លាប់បានទទួលជំនួយសាធារណៈ ហើយពុំមានបំណុលត្រូវបានប្រគល់ទៅឲ្យយុត្តាធិការណាមួយទេនោះ, DCS នឹងធ្វើប្រាក់នោះទៅជូនអ្នក។
3. បើអ្នកធ្លាប់បានទទួលជំនួយសាធារណៈក្នុងអតីតកាល, នោះ DCS នឹងចែកចាយប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដែលគេបានទទួល បន្ទាប់ពីពេលដែលអ្នកបានឈប់ទទួលជំនួយសាធារណៈចាប់ ដូចតទៅ ៖
 - a. ទីមួយ ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានជំពាក់អ្នក ហើយដែលគេមិនដែលបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋ ឲ្យប្រមូលទារប្រាក់នោះ។
 - b. ទីពីរ ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋ ឲ្យប្រមូលទារជាបណ្តោះអាសន្នតាមរយៈនៃការប្រគល់សិទ្ធិណាមួយ ដែលបានធ្វើឡើងនៅក្រោយថ្ងៃទី 30 កញ្ញា 1997, និងនៅមុនថ្ងៃទី 1 តុលា 2008, ហើយដែលមិនមែនជាផ្នែកមួយនៃបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតទាំងប៉ុន្មាន ដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជាអចិន្ត្រៃយ៍ជូនរដ្ឋ ឲ្យប្រមូលទារបំណុលទាំងនោះ ដូចដែលបានពណ៌នានៅក្នុងផ្នែក c ខាងក្រោមនេះ។
 - c. ទីបី ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានជំពាក់អ្នកសំរាប់ថ្ងៃភាគពួកឧបត្ថម្ភរដ្ឋសាស្ត្ររបស់បណ្តាកូន។
 - d. ទីបួន ត្រូវសងបំណុលឧបត្ថម្ភអតីតនានា ដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋជាអចិន្ត្រៃយ៍ តាមរយៈនៃការប្រគល់សិទ្ធិជំនួយសាធារណៈណាមួយ ដែលបានធ្វើឡើងនៅមុនថ្ងៃទី 1 តុលា 1997, ឬដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋនៅក្រោយកាលបរិច្ឆេទខាងដើមនេះ ពីព្រោះរដ្ឋបានផ្តល់ប្រាក់ជំនួយសាធារណៈជូនអ្នកនៅក្នុងខែនោះ។
 - e. ទីប្រាំ ត្រូវសងបំណុលភាគពួកឧបត្ថម្ភរដ្ឋសាស្ត្ររបស់បណ្តាកូនទៅស្មារតីសិទ្ធិទារបំណុលដែលគេបានប្រគល់ជូនរដ្ឋ។
 - f. ប្រាក់សំណងពន្ធដារនិរត្តិដែលទទួលបានពី IRS ត្រូវកាត់សងថ្លៃបំណុលឧបត្ថម្ភកូនហ្វូសកំណត់សង និងថ្លៃបំណុលឧបត្ថម្ភរដ្ឋសាស្ត្រហ្វូសកំណត់សងនានាដែលគេបានប្រគល់សិទ្ធិជូនរដ្ឋជាមុនសិន មុននឹងកាត់សងទៅលើថ្លៃបំណុលឧបត្ថម្ភហ្វូសកំណត់សងនានាដែលគេបានជំពាក់អ្នក។
4. បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលជាប់ជំពាក់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភអតីតដល់គ្រួសារច្រើនជាងមួយ, នោះ DCS នឹងចែកប្រាក់ដែលទារបាននោះទៅតាមសមាមាត្ររវាងគ្រួសារទាំងនោះ។

ការប្រមូលការបង់ប្រាក់ (Payment Recovery)

យោងតាម RCW 26.23.035(3) និង 74.20A.270, DCS ប្រមូលទារករបស់ប្រាក់ផ្សេងៗពីរដ្ឋអ្នក ដែលដាក់ការបង់ប្រាក់លើស និងការបង់ប្រាក់នានា ដែលត្រូវបានធ្វើឱ្យអ្នកខុស។

1. អ្នកត្រូវតែប្រគល់ត្រូវបញ្ជូនការបង់ប្រាក់ផ្សេងៗ ដែល DCS ធ្វើឱ្យអ្នក ប្រសិនបើ៖
 - a. DCS ធ្វើប្រាក់ឱ្យអ្នកខុស។
 - b. DCS ធ្វើប្រាក់ឱ្យអ្នកច្រើនជាងប្រាក់ដែលឪពុកម្តាយមិនមែនអាណាព្យាបាលដំបូង ដែលត្រូវបានហៅផងដែរដាក់ការបង់ប្រាក់លើស។
2. ប្រសិនបើអ្នកមានករណីសេវារបស់ប្រាក់ប៉ុណ្ណោះ (PSO) DCS ដំបូងនឹងប្រមូលទារករបស់ប្រាក់លើស និងការបង់ប្រាក់នានាដែលបានធ្វើឱ្យអ្នកខុស ដោយការរក្សាទុកចំនួនទឹកប្រាក់ ពីការបង់ប្រាក់ផ្សេងៗនាពេលអនាគតដែលបានទទួលសម្រាប់អ្នក។ RCW 26.23.035(3) អនុញ្ញាតចំណាត់ការនេះដោយមិនមានការ ជូនដំណឹងដល់អ្នកឡើយ។
 - a. DCS នឹងរក្សាទុក 10 ភាគរយដោយស្វ័យប្រវត្តិនៃការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភបច្ចុប្បន្ននាពេលអនាគត។
 - b. DCS នឹងរក្សាទុក 100 ភាគរយដោយស្វ័យប្រវត្តិនៃការបង់ប្រាក់ឧបត្ថម្ភដែលហួសការកំណត់នាពេលអនាគត។
3. DCS អាចទទួលយកចំណាត់ការទារកប្រាក់ឧបត្ថម្ភផ្សេងទៀតដែលត្រូវបានអនុញ្ញាតដោយ RCW 74.20A.270 ដើម្បីទារកវិញ្ញាបនបត្រ ការបង់ប្រាក់លើស និងការបង់ប្រាក់ផ្សេងៗដែលបានធ្វើខុសឱ្យអ្នក។ ចំនុចនេះអនុវត្តសម្រាប់តែប្រាក់ឧបត្ថម្ភដែលបានបង់ប្រាក់ ឧបត្ថម្ភផ្សេងៗតាមរយៈ DCS។ ប្រសិនបើ DCS ជ្រើសរើសជម្រើសនេះ DCS បម្រើការជូនដំណឹងនេះដល់អ្នក។ ប្រសិនបើគ្មាន ការជំទាស់ត្រូវបានទទួល DCS ត្រូវបានអនុញ្ញាតឱ្យ៖
 - a. ធ្វើទៅកាន់និយោជករបស់អ្នក ឬបុគ្គល ឬអង្គការផ្សេងទៀតដែលរក្សាមូលធនអចលនសម្រាប់អ្នក ដីការរក្សាទុកប្រាក់ចំណូលមួយ សម្រាប់ការឧបត្ថម្ភ។ ដីការ / ការជូនដំណឹងនេះត្រូវឱ្យនិយោជករបស់អ្នក ឬបុគ្គល ឬអង្គការផ្សេងទៀតដកយកនូវទឹកប្រាក់បង់ថ្លៃមាន កំហុស និង / ឬការបង់លើសពីប្រាក់រកបាន ប្រាក់ចំណូល និងមូលធនអចលនរបស់អ្នក។
 - b. ប្តឹងជនបរទេសប្រឆាំងនឹងទ្រព្យសម្បត្តិពិតប្រាកដ និងផ្ទាល់ខ្លួនរបស់អ្នក។
 - c. ប្រើប្រាស់សេចក្តីច្បាប់ផ្សេងៗនៃការប្រមូលទារកប្រាក់ DCS ណាមួយដែលអាចរកបានស្ថិតក្រោមជំពូក 26.09, 26.18, 26.23 និង 74.20 RCW ។

ព័ត៌មានស្តីពីកុលសម្ព័ន្ធ (Tribal Information)

រៀបរយនៃ DCS ហើយនិងកុលសម្ព័ន្ធមានភារកិច្ចព្រមព្រៀងណាមួយធ្វើដូច្នោះបាន, ពុំនោះ នីតិវិធីនៃការអនុវត្តច្បាប់ ឬការប្រមូលទារកប្រាក់របស់ DCS នានា មិនអាចអនុវត្តទៅលើបណ្តាកុលសម្ព័ន្ធនិយោជិត ដែលធ្វើការឱ្យកុលសម្ព័ន្ធ, ឱ្យពាណិជ្ជកម្មដែលគ្រងជាកម្មសិទ្ធិដោយកុលសម្ព័ន្ធ, ឬឱ្យពាណិជ្ជកម្មជាកម្មសិទ្ធិរបស់កុលសម្ព័ន្ធ ឥណ្ឌានដែលតាំងលើដែនដីបំបែកកុលសម្ព័ន្ធនានាបានឡើយ។ បើឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលគឺជាកម្មករនិយោជិតរបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន, របស់ពាណិជ្ជកម្មដែលគ្រងជាកម្មសិទ្ធិដោយកុលសម្ព័ន្ធ, ឬរបស់ពាណិជ្ជកម្មជាកម្មសិទ្ធិរបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌានដែលតាំងលើដែនដីបំបែកកុលសម្ព័ន្ធណាមួយ, នោះ DCS អាចនឹង ៖

1. សុំឱ្យកុលសម្ព័ន្ធនោះអនុវត្តដីការឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ DCS នឹងអនុវត្តដោយផ្ទាល់ បើសិនបើរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន និងកុលសម្ព័ន្ធនោះមាននីតិវិធីណាមួយអាចធ្វើដូច្នោះបាន។
2. ដាក់ពាក្យបណ្តឹងក្នុងតុលាការកុលសម្ព័ន្ធណាមួយ ដើម្បីបង្កើត ឬអនុវត្តដីការឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក។ បើ DCS ដាក់ពាក្យបណ្តឹងក្នុងតុលាការកុលសម្ព័ន្ធ, នោះ DCS អាចនឹងប្រើប្រាស់នីតិវិធីនានាតាមគោលការណ៍ក្នុងកិច្ចព្រមព្រៀងនានារវាងរដ្ឋវ៉ាស៊ីនតោន និងបណ្តាកុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន ឬមួយក៏ប្រើប្រាស់នីតិវិធីនានារបស់ តុលាការកុលសម្ព័ន្ធដែលមានស្រាប់។

DCS អាចនឹងប្រគល់សំណុំរឿងរបស់អ្នក ទៅឱ្យអង្គការអនុវត្តច្បាប់កុលសម្ព័ន្ធ ប្រសិនបើករណីណាមួយខាងក្រោមនេះអនុវត្តលើសំណុំរឿងរបស់អ្នក។

1. ភាគីណាមួយក្នុងដីការឧបត្ថម្ភរបស់អ្នក ឬក្នុងករណីកូនៗរបស់អ្នក គឺជាសមាជិករបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន។
2. ឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលគឺជាកម្មករនិយោជិតម្នាក់របស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌាន, របស់ពាណិជ្ជកម្មដែលគ្រងជាកម្មសិទ្ធិដោយកុលសម្ព័ន្ធ, ឬរបស់ពាណិជ្ជកម្មជាកម្មសិទ្ធិរបស់កុលសម្ព័ន្ធឥណ្ឌានដែលតាំងលើដែនដីបម្រុង ឬទឹកដីអាណត្តិព្យាបាលភាពនៃកុលសម្ព័ន្ធ។
3. ភាគីម្ខាងក្នុងចំណោមភាគីទាំងពីរក្នុងដីការឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកត្រូវបានរ៉ាប់ដោយដំណើរការ ឬក៏ព្រមព្រៀងឧបត្ថម្ភកូនៗណាមួយ។
4. ភាគីម្ខាងក្នុងចំណោមភាគីទាំងពីរក្នុងដីការឧបត្ថម្ភរបស់អ្នកទទួលបានសេវាជំនួយពីកម្មវិធី Tribal TANF ឬកម្មវិធីឧបត្ថម្ភកូនៗរបស់កុលសម្ព័ន្ធ។
5. សំណុំរឿងរបស់អ្នកមានជាប់ពាក់ព័ន្ធដល់បញ្ហារឿងរ៉ាវនៃកុលសម្ព័ន្ធដទៃទៀត។

ច្បាប់ និងគោលនយោបាយ ដែលមានផលប៉ះពាល់ដល់ដីការឧបត្ថម្ភកូនៗ (Laws and Policy That Affect Child Support)

ជំពូកនៃក្រមកំណែវ៉ាស៊ីនតោន (Revised Code of Washington – RCW) និងក្រមរដ្ឋបាលវ៉ាស៊ីនតោន (Washington Administrative Code – WAC) នានាខាងក្រោមនេះគ្រប់គ្រងលើសេវាកម្មទាំងអម្បាលម៉ាន ដែល DCS ផ្តល់ជូនសាធារណៈជន។

- ក្រមកំណែ Chapter 26.09 RCW Chapter 388-14A WAC
- ក្រមកំណែ Chapter 26.18 RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 26.21A RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 26.23 RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 74.20 RCW
- ក្រមកំណែ Chapter 74.20A RCW

ច្បាប់អាជ្ញាយុកាលអាចអនុវត្តចំពោះចំណុលឧបត្ថម្ភកូនៗ។ ប្រសិនបើអនុវត្ត, នោះឪពុកម្តាយមិនមែនអ្នកអាណាព្យាបាលអាចប្រើប្រាស់ច្បាប់អាជ្ញាយុកាលនេះ ទុកជា ជានីតិវិធីដើម្បីប្រកាសការពារខ្លួនថា ពួកគេលែងជាប់ពាក់ព័ន្ធនឹងចំណុលឧបត្ថម្ភទាំងអស់ ឬភាគខ្លះតទៅទៀតហើយ។

ការហៅទូរស័ព្ទ (Telephone Calls)

ចូរទូរស័ព្ទទាក់ទងប្រព័ន្ធទូរស័ព្ទស្វ័យប្រវត្តិ "KIDS" តាមលេខ 800-442-5437 ដើម្បីទទួលបានព័ត៌មានអំពីសំណុំរឿងរបស់អ្នក។ សូមប្រើប្រព័ន្ធនេះទៅតាមលទ្ធភាព ត្រូវការ។ បើអ្នកមានរឿងហេតុអ្វីមួយដែលប្រព័ន្ធ "KIDS" មិនអាចដោះស្រាយជូនបាន, ចូរទូរស័ព្ទទាក់ទងការិយាល័យ DCS ដែលកំពុងកាន់កាប់សំណុំរឿងរបស់ អ្នក។ ចូរចាំថា ការហៅទូរស័ព្ទច្រើនពេកធ្វើឱ្យមានការរាំងស្ទះពេលវេលាដល់ការងារប្រមូលទារព្រាក់ដទៃទៀតរបស់អ្នក។ ការកាត់បន្ថយចំនួននៃការហៅទូរស័ព្ទ អនុញ្ញាតឱ្យ DCS អាចធ្វើការបម្រើអ្នកបានប្រសើរជាង។

បើអ្នកត្រូវការទាក់ទង DCS, ចូរប្រើលេខទូរស័ព្ទនានាខាងក្រោមនេះ។ សូមប្រើលេខទូរស័ព្ទឥតគិតថ្លៃសំរាប់តែការហៅទូរស័ព្ទឆ្លងតំបន់ប៉ុណ្ណោះបានហើយ។ សេវា នៃប្រព័ន្ធ TTY/TDD មានបម្រុងជូនបណ្តាមនុស្សគ្រប់គ្នា។

- | | | | |
|-------------------|---------------------------------|-------------------|---------------------------------|
| ក្រុង Seattle ៖ | (206) 341-7000 ឬ (800) 526-8658 | ក្រុង Vancouver ៖ | (360) 696-6100 ឬ (800) 345-9984 |
| ក្រុង Tacoma ៖ | (253) 597-3700 ឬ (800) 345-9976 | ក្រុង Wenatchee ៖ | (509) 886-6800 ឬ (800) 535-1113 |
| ក្រុង Everett ៖ | (425) 438-4800 ឬ (800) 729-7580 | ក្រុង Yakima ៖ | (509) 249-6000 ឬ (800) 441-0859 |
| ក្រុង Spokane ៖ | (509) 363-5000 ឬ (800) 345-9982 | ក្រុង Olympia ៖ | (360) 664-6900 ឬ (800) 345-9964 |
| ក្រុង Kennewick ៖ | (509) 374-2000 ឬ (800) 345-9981 | | |

សំរាប់ស្វែងយល់ព័ត៌មានអំពីការបង់ប្រាក់តាមអេឡិចត្រូនិច, ចូរហៅទៅលេខ 800-468-7422 ឬមើលគេហទំព័ររបស់ DCS នៅ www.dshs.wa.gov/dcs ។ អ្នកអាចចុះឈ្មោះសុំសិទ្ធិដើម្បីពិនិត្យមើលប្រវត្តិសង់ប្រាក់នៃសំណុំរឿងរបស់អ្នកតាមអ៊ិនធឺណិត <https://secureaccess.wa.gov> ។

គ្មានជនណាម្នាក់, ដោយព្រោះជាតិសាសន៍, ពណ៌សម្បុរ, ជាតិកំណើត, គោលជំនឿ, សាសនា, ភេទ, អាយុ, ឬពិការភាព, គួរត្រូវគេប្រកាន់រើសអើងនៅក្នុងការងារ, សេវាកម្ម, ឬទិដ្ឋភាពណាមួយនៃសកម្មភាពរបស់កម្មវិធីនេះឡើយ ។ ទម្រង់លិខិតនេះមានបម្រុងជូនជាទ្រង់ទ្រាយផ្សេងៗទៅតាមសេចក្តីស្នើសុំ ។